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Kære MOF 

Jeg repræsenterer BalticSea2020 ( www.balticSea2020.org ), som har sendt vedhæftede 

brev om fangstkvoteordningen (reformen af fiskeripolitikken) til Kommissæren for 

DGMare, Karmenu Vella.  

Medlemslandene skal nu kvoteafskrive deres fangster i stedet for deres landinger. Da der 

ikke er gennemført en effektiv kontrol af udsmidsforbuddet og dermed de totale fangster, 

forventer jeg, at en række medlemslande ikke kan leve op til dette centrale punkt i 

fiskeripolitikken. I det omfang dette kan påvises, er Kommissionen forpligtet til at 

pålægge medlemslandene at ”tilbagebetale” overfiskeriet. For den østlige Østersø, som 

har været omfattet af udsmidsforbuddet i 2015 forventer jeg, at ICES (det Internationale 

Havundersøgelsesråd) i sin rådgivning til maj vil oplyse omfanget af uregistreret udsmid af 

torsk i 2015. Fødevareministeriet vil formentlig via DTU Aqua allerede nu kunne oplyse i 

hvilket omfang man via sine observatørtogter har konstateret udsmid fra danske fartøjer. 

Det lykkedes for ministeren at få Rådets tilslutning til en fortsættelse af ordningen med 

fuld dokumentation. Desværre er det ikke på tilsvarende vis lykkedes i 

embedmandssamarbejdet i Baltfish og Scheveningen at få opbakning til en i det mindste 

delvis pålidelig dokumentation af fangstkvoteordningen. Som det fremgår af brevet er 

fuld dokumentation ikke et mål i sig selv, det er en vej til bedre rådgivning, frit 

redskabsvalg og en accept fra de forbrugere, der skal købe fisken. 

Dette til udvalgets orientering. Miljø- og Fødevareministeriet er ligeledes orienteret.  
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